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Protokół Nr 12/2020 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej 

w dniu 5 listopada 2020 r. 
 

Miejsce posiedzenia: sala konferencyjna Urzędu Miasta w Białogardzie  
Obecni wg załączonej listy. 
 
 
Tematyka posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia, w tym: 

- przyjęcie protokołu z poprzedniej Komisji. 
2. Zapoznanie się z przebiegiem prac nad projektem budżetu Miasta na rok 2021. 
3. Sprawy różne. 
4. Zamknięcie posiedzenia.                                          
      
 
Ad 1 

Posiedzenie o godz. 1300 „otworzył i prowadził” Przewodniczący Komisji – Paweł 
Szyszlak. Komisja przyjęła protokół z ostatniej Komisji oraz przedstawiony porządek, głosując: 
za-5  (jednogłośnie).  
 

Ad 2  

Skarbnik Miasta przedstawiła zdalnie propozycje do budżetu Miasta Białogard na 2021 rok. 

Głos w dyskusji zabrali: 
P.Szyszlak – pytał czy brany jest pod uwagę kredyt, ponieważ są preferencyjne warunki. 
Sekretarz – odpowiedział, że kredytu nie można zaciągnąć na wydatki bieżące tylko na 

finansowanie  deficytu związanego z wydatkami majątkowymi, na finansowanie inwestycji. 
Sekretarz powiedział, że planuje się wzrost dochodów i subwencji oświatowej oraz spadek 
wpływów m.in. z tytułu PIT, za zajęcie pasa drogowego. Ubytki planują wyrównać wzrostem 
podatku od nieruchomości, w związku ze wzrostem powierzchni marketów, domków oraz 
poprzez zmniejszenie dopłat do jednostek organizacyjnych Miasta. Sekretarz przedstawił 
następujące propozycje zmniejszenia dopłat:  

- w BOSiR dopłata bieżąca wynosi 2 mln 434 tys. zł, wniosek jest na 3 mln 22 tys. zł a planuje 
się 2 mln 700 tys. zł;   

- w ZKM dopłata bieżąca wynosi 1 mln 700 tys. zł , wniosek jest na 2 mln 174 tys. zł a planuje 
się 1 mln 950 tys. zł; 

- w Bibliotece dopłata bieżąca wynosi 1 mln 61 tys. zł, wniosek jest na 979 tys. zł a planuje się 
920 tys. zł; 

- w CKiSE dopłata bieżąca wynosi 1 mln zł, wniosek jest na 1 mln 300 tys. zł a planuje się 1 mln 
50 tys. zł.  

M.Kopczyński – pytał czy w osobnym planie uwzględniono remont dachu w CKiSE? Ponadto 
Radny poruszył sprawę przejścia pracownika z Urzędu Miasta do CKiSE bez środków 
finansowych. 

Sekretarz – odpowiedział, że głównym celem jest zabezpieczenie instytucji na bieżącą 
działalność. Remontu dachu CKiSE nie ma w planie finansowym. 
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M.Kopczyński – powiedział, że jest zawiedziony wykonawstwem prac przez Matexim. 
Burmistrz – stwierdziła, że dach w CKiSE oraz w SP Nr 3 ma na uwadze. Burmistrz dodała, że 

będzie łatwiej kierować CUW, ponieważ była duża swoboda wydatkowania. Spłaszają się 
wynagrodzenia. Burmistrz poinformowała o sporach sądowych, które powodują spadek 
środków o ok. 400 tys. zł.  

J.Leszczyk – pytał co przedsiębiorcami? 
Burmistrz – odpowiedziała, że boją się drugiej fali, bo nie wszystkie działalności będą 

finansowane. 
J.Leszczyk – pytał czy wnioski Komisji Budżetu znalazły odzwierciedlenie w planowanym 

budżecie na 2021 rok? 
Burmistrz – poinformowała, że jest problem ze wspólnotami, bo odchodzą do prywatnej firmy 

Pani A.C. 
P.Szyszlak – pytał o wynagrodzenia w Bibliotece? 
Sekretarz – wyjaśnił, że koszty wynagrodzeń rosną oraz spadają z tytułu przeniesienia 

Biblioteki o 140 tys. zł. 
P.Szyszlak – powiedział, że trzeba pokazać skalę z jaką trzeba się zmierzyć w związku 

z podwyżką płacy minimalnej o 200 zł. 
Sekretarz – stwierdził, że PPK to nowa pozycja w budżecie, która stanowi 500 tys. zł. 
P.Szyszlak – proponował wskrzesić inicjatywę obywatelską w kwocie 100 tys. zł, gdyż inne 

samorządy mają takie budżety. Przewodniczący Komisji uważał, że należy zmienić regulamin 
i kwotę. 

J.Leszczyk – proponował, aby za boiskiem ZSP, gdzie jest niewykorzystany pas zielony zrobić 
wybieg dla psów. 

Zastępca Burmistrza – przedstawiła propozycje podatku od nieruchomości oraz od środków 
transportowych. Z-ca Burmistrza poinformowała, że kanalizacja deszczowa nie jest na 
bieżąco inwentaryzowana. Ponadto zostaną wprowadzone opłaty za wody opadowe.  

M.Siwek – pytał czy samorządy stosują takie opłaty? 
Z-ca Burmistrza – odpowiedziała, że tak np. Reda. Mają także dużo bonifikat. Nie robią opłat 

od parkingów, tylko od budynków. 
M.Siwek – uważał, że opłata i zebrane środki powinny być przeznaczone na kanalizację 

deszczową. 
P.Szyszlak – pytał czy mieszkaniec, który nie będzie miał możliwości podłączenia do kanalizacji 

deszczowej będzie płacił opłaty? 
Z-ca Burmistrza – odpowiedziała, że gdy rynny będą sprowadzone to nie. 
M.Siwek – pytał czy będą weryfikowane podłączenia do deszczówki i kanalizacji? 
Z-ca Burmistrza – odpowiedziała, że tylko na podstawie tego co wynika z map. 
 

Na tym zakończono w/w punkt. 
 

Ad 3  

W sprawach różnych Przewodniczący Komisji przedstawił pismo mieszkańców oś. Muzyków 
w sprawie budowy dróg i całej infrastruktury, stanowiące załącznik do protokołu. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
P.Szyszlak – powiedział, że Miasto sprzedając działki musi zabezpieczyć dojazd. 
J.Leszczyk – stwierdził, że pismo jest zasadne ale radni nie gwarantują kiedy to zostanie 

zrealizowane. 
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M.Smoliński – proponował, aby drogi doraźnie utwardzić płytami. 
M.Kopczyński – stwierdził, że trzeba zrobić wizję lokalną, aby zobaczyć kto najdłużej czeka. 

Przy sprzedaży należy zabezpieczać  dojazd. Należy przyjąć inną politykę. 
M.Smoliński – stwierdził, że od lat jest do realizacji ul. Aldony. 
Sekretarz – powiedział, że to nie były działki Miasta tylko Agencji. Pierwsza część działek 

została sprzedana przez Powiat i tam planowano rozpocząć prace. W międzyczasie 
powiększyła się ulica, jest dojazd gruntowy. W pierwszej części są płyty, dalej dojazd jest 
utwardzony.  Na ul. Mestwina do dziś są płyty. Nasze nieruchomości na ul. Sportowej, 
Kujawskiej, Mazurskiej i Witkacego też są do realizacji. W innych nieruchomościach udało 
się pozyskać 100% środków zewnętrznych na kanalizację a z miejskich zrobiono drogi. 

P.Szyszlak – pytał ile potrzeba środków na dokumentację? 
Zastępca Burmistrza – odpowiedziała, że około 150 tys. zł. 
 
W wyniku dyskusji Komisja przekazała następujący wniosek do Burmistrza Białogardu” 

W związku z pismem z dnia 2 listopada 2020 r. mieszkańców ulic: K. Komedy, H. M. Góreckiego, 
K. Klenczona, M. Karłowicza, Muzycznej, G. Bacewicz i Cz. Niemena,  Komisja wnioskuje o 
wykonanie dokumentacji projektowej budowy dróg, chodników, oświetlenia oraz całej 
niezbędnej infrastruktury drogowej w ramach możliwości finansowych.  
Wniosek przegłosowano: za-5 (jednogłośnie). 
 

Na tym zakończono w/w punkt. 
 

Ad 4 
Po wyczerpaniu tematyki o godz. 1530 zakończono Komisję. 

Protokołowała: M.Zimmer 
 
 

             Przewodniczący Komisji 

                   /-/ Paweł Szyszlak 


